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Kulttuuri- ja vapaa-aikavaliokunta § 43 08.09.2022 
 

Kokouksen järjestäytyminen 
 
KUVA 08.09.2022 § 43    
 
      

 
Valiokunta on päätösvaltainen, kun enemmän kuin puolet jäsenistä on läsnä. 
 

Sivistystoimenjohtaja Mikael Flemmich: 
 
Puheenjohtaja toteaa läsnä olevat sekä kokouksen lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. 
 
Valiokunta valitsee pöytäkirjantarkastajan. 
 

Päätös: 
Puheenjohtaja totesi läsnä olevat ja kokouksen lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. 
 
Valiokunta valitsi varapuheenjohtaja Patrick Nystenin pöytäkirjantarkastajaksi. 
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Kulttuuri- ja vapaa-aikavaliokunta § 44 08.09.2022 
 

 
Viranhaltijoiden päätöspöytäkirjat (kuntalain 92 §) 
 
KUVA 08.09.2022 § 44    
 
      

 
Valiokunta, sen puheenjohtaja tai toimialajohtaja voivat kuntalain 92 §:n ja 
hallintosäännön 24 § 1 momentin mukaan ottaa käsiteltäväkseen alaisensa 
viranhaltijan toimivaltaan siirretyssä asiassa tehdyn päätöksen, jollei 
kaupunginhallitus, sen puheenjohtaja tai kaupunginjohtaja ole ilmoittanut asian 
ottamisesta kaupunginhallituksen käsiteltäväksi. 
 
Kuntalain mukaan valiokunnan käsiteltäväksi ei kuitenkaan saa ottaa lain tai 
asetuksen mukaisia lupa-, ilmoitus-, valvonta tai toimitusmenettelyä koskevia 
asioita. 
 
Valiokunnalle on kuntalain 92 §:n mukaisesti lähetetty viranhaltijoiden 
päätöspöytäkirjoja edellisen kokouksen jälkeen tehdyistä päätöksistä. 
Päätösluettelo on esityslistan oheismateriaalina luottamushenkilöiden 
Extranetissä. Puheenjohtajalle viranhaltijapäätökset on toimitettu sähköisesti 
hallintosäännön 25 §:n 3 momentin määräyksen mukaisesti. 
 
Asia on otettava ylemmän toimielimen käsiteltäväksi sen ajan kuluessa, jossa 
kuntalain 134 §:ssä tarkoitettu oikaisuvaatimus päätöksestä on tehtävä. Tämän 
varmistamiseksi valiokunnan jäsenten tulee ilmoittaa ennen kokousta 
sivistystoimenjohtajalle tai kulttuuri- ja vapaa-aikapäällikölle ne 
viranhaltijapäätökset, joihin harkitsevat otto-oikeuden käyttämistä ja mielellään 
myös ne päätökset, joista muutoin toivovat lisätietoja kokouksessa. 
 

Sivistystoimenjohtaja Mikael Flemmich: 
 
Valiokunta merkitsee tiedokseen oheismateriaalista ilmenevät päätökset ja 
päättää olla käyttämättä kuntalain 92 §:n mukaista otto-oikeuttaan. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 
 

Oheismateriaali: 
Viranhaltijapäätösten päätösluettelo (Extranet) 
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Kulttuuri- ja vapaa-aikavaliokunta § 45 08.09.2022 
 

Katsaus hyvinvointityöhön Kauniaisissa 
 
KUVA 08.09.2022 § 45    
 
350/00.01.01.00/2022    

 
Lisätiedot: 
hyvinvointikoordinaattori Taru Ikäheimonen, puh. 050-566 8800 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
 
HYTE-katsauksessa esitellään Kauniaisten hyvinvointijohtamisen taustalla olevia 
lakeja, hyvinvointityön käsitettä, kaupunkistrategiasta johdettua hyvinvointityön 
kenttää sekä hyvinvointikertomuksesta nousseita painopisteitä. 
 
Kuntalaki sekä lukuisat muut lait ohjaavat hyvinvointityötä kunnassa. Käytännön 
hyvinvointityö alkaa strategisesta johtamisesta. Hyvinvointijohtamisen 
periaatteet on sidottu kaupungin strategiaan: 
strategia on hyvinvointityön pohja, joka määrittää pitkälti työn suunnan, 
taloudelliset resurssit sekä toimenpiteet. Käytännön koordinointia johtaa 
hyvinvointikoordinaattori. 
 
Hyvinvointityön tavoitteet nousevat laajasta hyvinvointikertomuksesta, jonka 
pohjalta laaditaan hyvinvointisuunnitelma jokaiselle valtuustokaudelle eli neljän 
vuoden välein. Tavoitteena on tehdä kuntalaisille hyvinvointia edistävistä 
valinnoista helpompia. Samalla myös vahvistetaan hyvinvoinnin taustatekijöitä, 
kuten koulutusta, palveluja, työ- ja elinolosuhteita. Tätä työtä seurataan 
vuosittain esiteltävässä hyvinvointiraportissa. Samalla tarkastellaan ja 
tarvittaessa korjataan työn suuntaa. 
 
Hyvinvointityön toteuttamiseen osallistuu jokainen. Jokaisella toimialalla on omat 
hyvinvointityöhön liittyvät toimenpiteet, tavoitteet sekä mittarit. HYTE-kerroin 
toimii koko kunnan hyvinvointityön yleisenä mittarina, jonka perusteella myös 
kunta saa valtion tukea. 
 

Sivistystoimenjohtaja Mikael Flemmich: 
 
Kulttuuri- ja vapaa-aikavaliokunta merkitsee HYTE-katsauksen tiedoksi. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 
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Kulttuuri- ja vapaa-aikavaliokunta § 46 08.09.2022 
 

Tarkastusvaliokunnan arviointikertomus vuodelta 2021 
 
KUVA 08.09.2022 § 46    
 
400/00.03.00/2022    

 
Lisätiedot: 
sivistystoimenjohtaja Mikael Flemmich, puh 040 733 0264 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
 
Kuntalain 121 §:n mukaan tarkastusvaliokunnan tehtävänä on arvioida, ovatko 
valtuuston asettamat toiminnan ja talouden tavoitteet toteutuneet ja onko 
toiminta järjestetty tuloksellisella ja tarkoituksenmukaisella tavalla. Arvioinnin 
tulokset esitetään arviointikertomuksessa. 
 
Tarkastusvaliokunta on 25.5.2022 § 38 hyväksynyt arviointikertomuksen vuodelta 
2021. Kaupunginvaltuusto merkitsi 20.06.2022 § 25 arviointikertomuksen 
tiedokseen. 
 
Valiokuntien on otettava kantaa tarkastusvaliokunnan esittämiin kysymyksiin. 
Kaupunginhallitus kokoaa sen jälkeen koko kaupungin toimintaa koskevan 
lausunnon. 
 
Tarkastusvaliokunnan hyväksymä arviointikertomus on oheismateriaalina. 
 
Kulttuuri- ja vapaa-aikavaliokunnan lausunto 
 
Valiokunnalle ei sinänsä esitetä suoria kysymyksiä. Tarkastusvaliokunta toivoo 
kuitenkin selitystä, mihin toimenpiteisiin on ryhdytty ja mitä tuloksia on 
saavutettu liittyen kaupungin strategiassa mainittu Fiksun toiminnan, talouden ja 
yhteistyön Kauniainen avoin ja kokeileva -kohdassa, missä on kirjattu, että 
sivistystoimen kokeilukulttuuria jatkokehitetään. 
 
Kulttuuri- ja vapaa-aikavaliokunnan alaisessa toiminnassa on tehty mm. 
seuraavaa: 
 
Kansalaisopisto: 
 
 Vuoden 2021 kevätlukukautta varten sekä henkilökunta että opiskelijat olivat 

harjoitelleet etäopetukseen siirtymistä koronapandemian takia. 
 Opistolle hankittiin oma Zoom -sovelluspaketti IlonaIT:ltä etäopetusta varten. 
 Opistolle hankittiin tehokkaat PC:t ja valot etäopetuksen striimejä varten. 
 Petran Sotilashuone muutettiin lukuvuodeksi 2021-2022 striimausstudioksi. 
 Puutarhakurssit osoittautuivat korona-ajan hittituotteeksi, joten niitä lisättiin. 
 Kun uimahalli koronarajoitusten takia oli kiinni keväällä 2021, vesijumpat 

muutettiin etänä toteutettaviksi kuivajumpiksi. 
 Etäopetusta lisättiin syksyn 2021 kurssiohjelmaan. Kyseessä ei ollut 

koronarajoitusten pakottamaa etäopetusta. 
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Kulttuuri- ja vapaa-aikavaliokunta § 46 08.09.2022 
 

 Opisto osallistuu Osaava-projektiin yhdessä Omnian, Espoon työväenopiston 
ja Kirkkonummen kansalaisopiston kanssa. Projekti jatkuu vuonna 2022 ja sen 
tarkoituksena on kehittää opettavan henkilökunnan digitaitoja. 

 Opisto osallistuu Digilingua -projektiin yhdessä muiden kunnallisten pks-
opistojen kanssa. Projekti jatkuu 2022 ja sen tavoitteena on kehittää 
kieltenopettajien etäopetustaitoja. Projektin kehitystyötä voi myös käyttää 
muissa aineryhmissä. 

 
Kirjasto: 
 
 Aloitettiin digitaalisten terveyspalveluiden kuten Apotin käyttöliittymän 

Maisa.fi-palvelun käyttökoulutukset. 
 Kirjaston kuuntelupiiri aloitti toimintansa. 
 Ilmastoasiat lisättiin painopistealueena kirjaston uuteen viestintäohjelmaan. 
 Kirjaston puutarhakokeilu, jolla tuodaan näkyviin ilmastoteemaa, alkoi. 
 Asiakkaille järjestettiin ilmastolukupiirejä.   
 Kotipalvelukierrokset mahdollisuuksien mukaan sähköpyörällä.  
 Taukojumppavideot yhdessä Anna Markelinin kanssa.  
 Tuetun työn työntekijä aloitti kirjastossa.  
 Tasa-arvoisemman kirjaston puolesta -hankkeessa toteutettiin 

sukupuolinormisuunnistus ja otettiin käyttöön sukupuolineutraalit wc:t. 
 

Sivistystoimenjohtaja Mikael Flemmich: 
 
Kulttuuri- ja vapaa-aikavaliokunta merkitsee tiedoksi tarkastusvaliokunnan 
arviointikertomuksen vuodelta 2021 ja antaa omalta osaltaan lausunnon edellä 
mainitun mukaisesti kaupunginhallitukselle jatkokäsittelyä varten. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 

 
Oheismateriaali: 

Kauniaisten kaupungin tarkastusvaliokunnan arviointikertomus vuodelta 2021 
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Kulttuuri- ja vapaa-aikavaliokunta § 47 08.09.2022 
 

Kulttuuri- ja vapaa-aikavaliokunnan talousarvioehdotus vuodelle 2023 
 
KUVA 08.09.2022 § 47    
 
402/02.02.00.00/2022    

 
Lisätiedot: 
talouspäällikkö Petri Mellanen, puh. 050 378 6711 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
 
Kaupunginhallituksen hyväksymä toimialakohtainen tulo- ja menokehys 
 
Kaupunginhallitus hyväksyi kokouksessaan 23. toukokuuta 2022 (§ 78) 
Kauniaisten kaupungin toimialakohtaisen tulo- ja menokehyksen 
talousarviovuodelle 2023. 
 
Koko kaupungin kehys talousarviovuodelle 2023 vahvistettiin määrään – 35,8 
miljoonaa euroa toimintakatetasolla. 
 
Sivistystoimen kehys talousarviovuodelle 2023 vahvistettiin toimintakatetasolla 
määrään – 38,7 miljoonaa euroa, josta kulttuuri- ja vapaa-aikavaliokunnan osuus 
muodostaa toimintakatetasolla – 7,0 miljoonaa euroa. Kulttuuri –ja vapaa-
aikavaliokunnan ulkoisten erien toimintakate on kehyksessä määrältään - 3,2 
miljoona euroa ja sisäisten erien toimintakate on määrältään - 3,8 miljoonaa 
euroa. 
 
Kaupungin talousarvion laadintaohjeiden mukaan valiokunnan 
talousarvioehdotus talousarviovuodelle 2023 tulee olla valiokunnassa käsiteltynä 
viimeistään lokakuun 6. päivänä 2022. 
 
Kaupunginhallituksen 23.5.2022 hyväksymä kehys sivistystoimen osalta sisältää 
kulttuuri- ja vapaa-aikavaliokunnan osalta sisäisten erien muutokset yhteensä 
+ 302 122 euroa. Kehykseen on huomioitu lisäys remontoidun nuorisotalon 
sisäiseen vuokraan + 323 282 euroa sekä vähennys sisäiseen vuokraan – 21 160 
euroa nuorisotilana toimineen kaupungintalon valtuustosalin osalta. 
 
Sisäiset erät sisältävät erät: sisäiset ruokapalvelukulut, sisäiset 
siivouspalvelukulut, sisäiset vuokrakulut, sisäiset kuljetuspalvelut, sisäiset 
tarjoilutilauskulut, sisäiset huoneistovuokrakulut, autojen sisäiset vuokrat ja 
sisäiset IT-kustannukset. 
 
Talousarvioehdotus 2023 - käyttötalous 
 
Kulttuuri- ja vapaa-ajan tulosalueen talousarvioehdotus toimintakatetasolla on –
 7 028 165 euroa (+ 6,7 %). Talousarvio vuodelle 2022 on tulosalueella ollut –
 6 587 283 euroa. 
 
Ulkoisten erien talousarvioehdotus 2023 on toimintakatetasolla – 3 187 950 
euroa (+ 3,8 %) ja sisäisten erien talousarvioehdotus 2023 on toimintakatetasolla 
– 3 840 215 euroa (+ 9,2 %). 
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Kulttuuri- ja vapaa-aikavaliokunta § 47 08.09.2022 
 

 
Kehykseen talousarviovuodelle 2023 on huomioitu seuraavat muutokset: 
 
 Kulttuuri- ja viestintäsuunnittelija 1.1.2023 alkaen (lisäys) 
 Vuosittaisen liikuntatapahtuman lisäys, Kauniaisten mestaruuskilpailut 

(lisäys) 
 Uudistetun nuorisotalon sisäisen vuokran lisäys (lisäys 323 282 euroa) 
 Kaupungintalon valtuustosalin sisäisen vuokran poisto (vähennys 21 160 

euroa) 
 Palkankorotukset + 3,0 % (lisäys) 
 
Valiokunnalle esitettävä talousarvioehdotus sisältää sisäisten erien lisäyksen 
yhteensä 323 639 euroa. Kaupunginhallituksen 23.5.2022 hyväksymä kehys sisälsi 
sisäisten erien muutoksen + 302 122 euroa. Yhteensä 21 517 euroa sisäisten 
erien lisäyksestä ei sisälly kaupunginhallituksen hyväksymään kehykseen. 
 
Ehdotus kulttuuri- ja vapaa-aika palveluiden talousarvion 2023 –
käyttötalouslukujen osalta esitetään liitteenä. 
 
Käyttötalouden sitova taso valtuustoon nähden on tulosalueen toimintakate 
(=Kulttuuri– ja vapaa-aikapalvelut yhteensä, 1.1.2023 alkaen Hyvinvointipalvelut). 
Toimintayksiköiden väliset mahdolliset määrärahasiirrot ovat valiokuntien 
päätettävissä. 
 
TA2023 strategian toimeenpano, talousarviokirjan tekstit 2023, tunnusluvut 
talousarviokirjassa 2023, talousarvion 2023 vakanssilista 
 
Ehdotus kaupungin strategian toimeenpanosta vuodelle 2023, talousarviokirjan 
tekstit 2023, tunnusluvut 2023 sekä vakanssilista 2023 esitetään valiokunnan 
vastuualueen osalta liitteenä. 
 
Talousarvioehdotus 2023 - Investointitalous (irtain käyttöomaisuus) 
 
Kaupungin liikuntapalvelut ja kirjasto ehdottavat kulttuuri- ja vapaa-
aikavaliokunnalle seuraavia lisäyksiä vuoden 2023 talousarvion irtaimen 
käyttöomaisuuden investointeihin: 
 
 kirjaston asiakastilojen kunnostus ja niiden automaatio sekä wc-tilojen kevyt 

kunnostus (suunnittelu 72 000 euroa ja älypalautushyllyt 14 000 euroa), 
 Saharan kentän ulkovalaistuksen uusiminen (74 500 euroa), 
 Keskusurheilukentän korkeushyppypatjan suojakatoksen uusiminen (11 000 

euroa). 
 

Sivistystoimenjohtaja Mikael Flemmich: 
 
Kulttuuri- ja vapaa-aikavaliokunta hyväksyy talousarvioehdotuksen, strategiset 
tavoitteet sekä toiminnan tavoitteet talousarviovuoden 2023 osalta ja päättää 
edelleen esittää ne kaupunginhallitukselle. Lisäksi valiokunta oikeuttaa 
sivistystoimenjohtajan tekemään valiokuntaa koskevin osin vuoden 2023 
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Kulttuuri- ja vapaa-aikavaliokunta § 47 08.09.2022 
 

talousarvioon liittyvät mahdolliset muutokset rahatoimiston ohjeistuksen 
mukaisesti. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 

 
Liitteet: 

Talousarvio 2023 strategian toimeenpano 
Talousarvio 2023 käyttötalousluvut 
Talousarvio 2023 tunnusluvut 
Talousarvio 2023 talousarviotekstit 
Talousarvio 2023 vakanssilista 
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Kulttuuri- ja vapaa-aikavaliokunta § 48 08.09.2022 
 

Sähkön korotus pujottelurinteeseen, lisämääräraha 
 
KUVA 08.09.2022 § 48    
 
90/02.02.00.01/2022    

 
Lisätiedot: 
liikuntapäällikkö Tero Kuivalainen, puh. 050 380 7687 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
 
Kaupunginvaltuusto hyväksyi talousarvion vuodelle 2022 kokouksessaan 
20.12.2021 § 86. Talousarvio sisältää 13 500 euron investointimäärärahan 
pujottelurinteen sähköliittymän muutostöihin ja sähkökeskuksen uusimiseen 
kulttuuri- ja vapaa-aikavaliokunnan esityksen 7.10.2021 § 15 mukaisesti. 
Nykyiseen hintatasoon nähden alustava arvio 13 500 euroa on ollut huomattavan 
alhainen. Rakennusmateriaalien, komponenttien ja työn kustannukset ovat 
nousseet huomattavasti vuoden aikana. 
 
Tämänhetkisen arvion mukainen kustannus investoinnille on 31 000 euroa, joten 
tarve lisämäärärahalle on 17 500 euroa. 
 

Sivistystoimenjohtaja Mikael Flemmich: 
 
Kulttuuri- ja vapaa-aikavaliokunta esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen 
kaupunginvaltuustolle, että valtuusto myöntää lisämäärärahan 17 500 euroa 
pujottelurinteen sähköliittymän muutostöihin ja sähkökeskuksen uusimiseen 
vuoden 2022 talousarvion investointiosaan. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 

https://kauniainen10fi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2021167-9
https://kauniainen10fi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2021146-6
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Kulttuuri- ja vapaa-aikavaliokunta § 49 08.09.2022 
 

Liikuntapaikkojen ulkovalaistuksen uusiminen, lisämääräraha 
 
KUVA 08.09.2022 § 49    
 
90/02.02.00.01/2022    

 
Lisätiedot: 
liikuntapäällikkö Tero Kuivalainen, puh. 050 380 7687 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
 
Kaupunginvaltuusto hyväksyi talousarvion vuodelle 2022 kokouksessaan 
20.12.2021 § 86. Talousarvio sisältää 23 500 euron investointimäärärahan 
liikuntapaikkojen ulkovalaistuksen uusimiseen kulttuuri- ja vapaa-
aikavaliokunnan esityksen 7.10.2021 § 15 mukaisesti. Nykyiseen hintatasoon 
nähden alustava arvio 23 500 euroa on ollut huomattavan alhainen. 
Rakennusmateriaalien, komponenttien ja työn kustannukset ovat nousseet 
huomattavasti vuoden aikana. 
 
Tämänhetkisen arvion mukainen kustannus investoinnille on 39 500 euroa, joten 
tarve lisämäärärahalle on 16 000 euroa. 
 

Sivistystoimenjohtaja Mikael Flemmich: 
 
Kulttuuri- ja vapaa-aikavaliokunta esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen 
kaupunginvaltuustolle, että valtuusto myöntää lisämäärärahan 16 000 euroa 
liikuntapaikkojen ulkovalaistuksen uusimiseen vuoden 2022 talousarvion 
investointiosaan. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 

https://kauniainen10fi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2021167-9
https://kauniainen10fi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2021146-6
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Liikuntapalveluiden tarveselvitykset talousarviovuodelle 2023 
 
KUVA 08.09.2022 § 50    
 
577/12.04.02/2022    

 
Lisätiedot: 
liikuntapäällikkö Tero Kuivalainen, puh. 050 380 7687 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
 
1. Saharan kentän ulkovalaistuksen uusiminen 
 
Tarveselvityksen taustalla on mm. Kauniaisten kaupungin ulkovalaistuksen 
uusimisohjelma 2016-2026, tavoite Kauniaisten liikuntapaikkojen 
ulkovalaistuksen päivittämisestä Led-pohjaiseksi, sekä tarve nykyisen käytössä 
olevan järjestelmän ajan tasalle saattaminen. Nyt käytössä oleva tekniikka vaatii 
päivitystä ja kaupungin liikuntapaikkojen valaistusperiaatteita tuleekin tarkastella 
uusimisohjelman, tarveselvityksen sekä kestävän kehityksen pohjalta. Myös 
Kauniaista ohjaa EU-tasolla säädetyt tavoitteet kasvihuonepäästöjen 
vähentämisestä sekä energiatehokkuus-direktiivi, jolla tavoitellaan sähkön 
kulutuksen leikkausta. Ohjaavana tekijänä ovat mm. kiristyneet 
energiatehokkuusvaatimukset mutta myös LED-valaisinten lähes ylivertaiset 
ominaisuudet laajasti käytössä oleviin monimetalli- ja 
suurpainenatriumlamppuihin verrattuna. 
 
LED-valaisintekniikka tuottaa valoa merkittävästi paremmalla (energia-
)hyötysuhteella ja ne ovat huomattavasti pidempi-ikäisiä käytössä. Siten 
lyhyelläkin tähtäimellä olisi käytetyn tekniikan vaihto LED-pohjaiseksi paitsi 
tärkeää, myös kustannustehokasta niin energiansäästön kuin huoltotarpeen 
näkökulmasta. Tekniikan ja valaisinkalusteiden kehittymisen myötä valaistuksen 
uusiminen tulee vuosi vuodelta tarpeellisemmaksi, mutta myös 
kannattavammaksi. Kauniaisten liikuntapaikoilla on suurimmilta osin käytössä 
vanhempaa perua olevia monimetalli- ja suurpainenatrium- ja elohopealamppuja, 
joiden myyntiä- ja saatavuutta sekä käyttöä on jo rajattu EU-tasolla. 
 
Euroopan komission RoHS-direktiivin myötä vuoden 2027 jälkeen maahan ei saa 
enää tuoda eikä valmistaa monimetalli- tai suurpainenatriumvalaisimia. 
Elohopealamppujen markkinoille tuominen kiellettiin jo vuonna 2015. 
 
Tavoitteena on ulkovalaistuksen uusiminen tämän päivän standardeja vastaavaksi 
sekä energiansäästö, joka johtaa paitsi kustannussäästöihin kuin myös 
lisääntyneeseen turvallisuuteen. EU-säädöksen johdosta tavoitteena on myös 
päivittää vuoteen 2027 mennessä koko Kauniaisten liikuntapaikkojen 
ulkovalaistus LED-pohjaiseksi. Tarkoituksena on kuitenkin edetä osissa ja näistä 
Saharan hiekkakenttä on kiireellisin. 
 
Hinta-arvio: 74 500 € (Alv 0 %) 
 
2. Keskusurheilukentän korkeushyppypatjan suojakatoksen uusiminen 
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Kauniaisten keskusurheilukentällä järjestetään säännöllisesti erilaisia otteluita ja 
tapahtumia. Kentän päädyssä on korkeushyppypatja suojakatoksella. Samaa 
aluetta käyttävät paikalliset seurat oheisharjoitteidensa toteuttamiseen. Tämän 
lisäksi Kansalaisopisto järjestää kesätoimintaa lapsille ja nuorille, mistä suuri osa 
tapahtuu korkeushyppypaikan läheisyydessä. 
 
Suoja on hieman yli 10 vuotta vanha ja entisen Kauniaisten liikuntapaikkahoitajan 
tekemä. Suojan runko on tehty RHS-putkesta ja kattopelti asennettu suojaksi 
ympärille. Pelti repeilee monesta kohdasta ja reunat ovat terävät. Myös luukun 
saranat ovat pettäneet ja suoja on kaikilta osin käyttöikänsä päässä. 
 
Pienten lasten ohjaajilta on tullut palautetta suojan kunnosta ja sen 
vaarallisuudesta. Useampi lapsi on jo loukannut itsensä nykyiseen suojaan. 
 
Hinta-arvio: 11 000 € (Alv 0 %) 
 
Tarveselvitykset ovat liitteenä. EU-direktiivit monimetalli- ja suurpainelamppujen 
kiellosta ovat oheismateriaalina. 
 

Sivistystoimenjohtaja Mikael Flemmich: 
 
Kulttuuri- ja vapaa-aikavaliokunta esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen 
kaupunginvaltuustolle, että valtuusto myöntää edellä mainituille 
liikuntapalvelujen investoinneille investointirahaa vuoden 2023 talousarvioon. 
 

Päätös: 
Päätösehdotus hyväksyttiin. 

 
Liitteet: 

Saharan kentän ulkovalaistuksen uusiminen, tarveselvitys 
Keskusurheilukentän korkeushyppypatjan suojakatoksen uusiminen, tarveselvitys 

 
Oheismateriaali: 

EU-direktiivi monimetallilamppujen kiellosta 
EU-direktiivi suurpainelamppujen kiellosta 
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Sopimus GrIFK Alpine rf:n kanssa Kauniaisten laskettelurinteen (osa kiinteistöä 235-8-9903-100) käytöstä ja 
yhteistyöstä 
 
KUVA 08.09.2022 § 51    
 
576/00.04.03/2022    

 
Lisätiedot: 
liikuntapäällikkö Tero Kuivalainen, puh. 050 380 7687 
kaupunginlakimies Lena Filipsson-Korento, puh 050 354 0121 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
 
Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 15.8.2022 (§ 113), samalla kun se päätti, 
että se ei esitä valtuustolle lisämäärärahan myöntämistä GrIFK Alpine rf:n 
avustushakemusta varten, kehottaa liikuntatoimea valmistelemaan yhdessä 
yhdistyksen kanssa päivitettyä sopimusta, sekä että sopimusluonnos tuodaan 
kaupunginhallituksen käsittelyyn lähetekeskustelua varten. 
 
Yhdistyksen ja kaupungin välillä on edelleen voimassa 19.11.2018 tehty sopimus 
koskien Kauniaisten pujottelurinteen käyttöä, oheismateriaalina. 
 
Valmistelussa kaupunginhallitukselle kokoukseen 15.8.2022 on todettu, että 
kaupungin ja yhdistyksen välinen sopimus kaipaa päivitystä mm. kohonneiden 
hintojen vuoksi. Mainitun sopimuksen päivittämistä on aiemminkin käsitelty 
liikuntavaliokunnassa ja kaupunginhallituksessa, ja tämän olisi pitänyt olla 
tehtynä jo ennen edellisen laskettelukauden alkua (taustatietojen osalta viitataan 
käsittelyyn KH 8.3.2021 § 46 
https://kauniainen10fi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&i
d=202151-7). Liikuntapalveluissa tapahtuneista henkilöstövaihdoksista ja 
resurssisyistä johtuen asia on kuitenkin valitettavasti jäänyt kesken. Kuluvana 
kesänä käynnistynyt bike park -toiminta on myös tuonut muutostarpeita 
sopimukseen. Osapuolten välillä tehty väliaikainen sopimus (voimassa 1.7. – 
15.9.2022) bike park -toiminnasta on oheismateriaalina. 
 
Voimassa oleva sopimus vuodelta 2018 on joiltain osin tulkinnanvarainen 
samojen asioiden tultua käsiteltyä useassa kohdassa. Lisäksi haasteita on 
aiheuttanut sähkön- ja vedenkulutusta koskevan ehdon soveltaminen 
käytännössä. 
 
Voimassa olevan sopimuksen mukaan kaupunki vastaa laskettelurinteen sähkön- 
ja vedenkulutuksesta aiheutuvista kustannuksista enintään kulloinkin vuosittain 
kaupungin talousarviossa vahvistetun määrärahan mukaan. Mikäli 
käyttökustannukset merkittävästi ylittävät talousarviossa hyväksytyn 
määrärahan, yhdistys vastaa sopimuksen mukaan ylimenevistä kustannuksista. 
Haasteita ovatkin aiheuttaneet vähälumiset talvet ja välillä kahden 
laskettelukauden lumetuksen osuessa samalle kalenterivuodelle, mitä 
sopimuksessa ei ole huomioitu. Vaikka kulutuksen määrää seurataankin, sen 
vaikutus varsinaiseen lumettamiseen ovat pienet ja lopullinen kustannus 
yhdistyksen näkökulmasta varsin vaikeasti ennakoitavissa. 
 

https://kauniainen10fi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=202151-7
https://kauniainen10fi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=202151-7
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Kaupungin näkökulmasta ei ole tarkoituksenmukaista kantaa koko taloudellinen 
vastuu sähkön- ja vedenkulutuksesta aiheutuvista kustannuksista, toisaalta 
yhdistykselläkään ei ole taloudellisesti mahdollisuutta vastata näistä yksin. 
Valmistelussa on harkittu erilaisia vaihtoehtoisia ratkaisuja tilanteeseen. 
Yhdistyksen taloudellisesta tilanteesta johtuen vaihtoehdot tarkoittavat 
käytännössä nykyistä suuremman määrärahan varaamista kaupungin 
talousarviossa. 
 
a) Kaupunki korottaa sähkön- ja vedenkulutukseen varatun määrärahan, eli 

käytännössä tukee toimintaa nykyistä enemmän, mikä sinänsä olisi 
yhdistyksen näkökulmasta myönteinen asia. Yhdistys ei kuitenkaan voi 
vaikuttaa määrärahan suuruuteen, ja huomioon ottaen edellä mainitut 
lumettamiseen liittyvät haasteet, ratkaisu ei myöskään tuo ennakoitavuutta 
yhdistyksen toimintaan. 
 

b) Kaupungin ja yhdistyksen kustannusvastuu jaetaan suhteellisesti, kaupungin 
vastuun ollessa esim. 75 % ja yhdistyksen vastaavasti tuolloin 25 %. 
Kulutuksen määrästä riippuen tällä voi olla myönteinen vaikutus yhdistyksen 
taloudelliseen tilanteeseen, mutta vaikutus voi olla myös päinvastainen. 
Tässäkin vaihtoehdossa lopullinen kustannus yhdistykselle selviää vasta 
laskutuksen yhteydessä. 
 

c) Sovitaan yhdistyksen vastuulle tuleva kiinteä korvaus sähkön- ja 
vedenkulutuksesta, jolloin kaupungin vastuulle jää ylimenevä osuus. Jos 
korvaus kahtena peräkkäisenä vuotena olisi kohtuuttoman suuri kulutukseen 
verrattuna, kaupunki voisi jättää korvauksen perimättä osittain tai kokonaan. 
Yhdistyksen näkökulmasta tilanne olisi nykyistä selkeämpi ja ennakoitavissa, 
riskin jäädessä kaupungille. Korvauksen määrä on vielä sopimatta. 
 

d) Yhdistyksen vastuu sidottaisiin lipunmyyntituloihin, jotka ovat viime vuosina 
vaihdelleet 60 000 ja 150 000 euron välillä. Yhdistyksen taloudellisen 
tilanteen perusteella on esitetty 6 %. 

 
Oheismateriaalina on esitetty eri vaihtoehtojen taloudellinen merkitys 
kaupungille ja yhdistykselle. 
 
Oheismateriaalina on kaupungin toimesta valmisteltu sopimusluonnos, jossa 
toisaalta tavoitteena on ollut vastuiden selkeyttäminen ja toisaalta yhdistyksen 
taloudellisen tilanteen huomioiminen. Selkeyttämistä vaikeuttaa jonkin verran se, 
että osa rakennelmista, laitteista ja kalustosta ovat yhdistyksen, osa kaupungin 
omaisuutta. Luonnos pohjautuu olemassa olevaan sopimukseen, mutta 
sopimusluonnoksen yksityiskohtaisemmasta sisällöstä ei ole valmistelun tässä 
vaiheessa neuvoteltu yhdistyksen edustajien kanssa. (Oheismateriaalina myös 
edelleen voimaan jäävä sopimus vuodelta 2014 hiihtohissin hankinnasta.) 
 
Oheismateriaaleina myös vertailu muihin hiihtokeskuksiin (ei julkaista selvityksen 
ollessa varsin alustava) sekä selvitys kaupungin liikuntayhdistyksille 
maksettavasta tuesta. 
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Kaupungin hallintosäännössä ei suoraan oteta kantaa toimivaltaan tämän 
kaltaisen sopimuksen tekemiseen, mutta koska kyse on yhteistyösopimuksesta 
yhdistyksen ja liikuntapalveluiden välillä ilman maa-alueen hallinnan 
yksinomaista siirtymistä yhdistykselle, sopimuksesta päättäminen voidaan katsoa 
kuuluvan liikuntapalveluiden tehtäviin. 
 
Sopimusluonnos viedään nyt syyskuun alussa sekä kaupunginhallitukselle että 
kulttuuri- ja vapaa-aikavaliokunnalle lähetekeskusteluja varten. Tämän jälkeen 
asian valmistelu jatketaan kaupungin sisällä yhteistyössä yhdistyksen edustajien 
kanssa, ja sopimus viedään lokakuussa kulttuuri- ja vapaa-aikavaliokunnalle 
hyväksyttäväksi. 
 

Sivistystoimenjohtaja Mikael Flemmich: 
 
Kulttuuri- ja vapaa-aikavaliokunta käy lähetekeskustelun sopimusluonnoksen 
pohjalta ja antaa tarvittaessa lisäohjeet valmistelulle. 
 

Päätös: 
Kulttuuri- ja vapaa-aikavaliokunta kävi lähetekeskustelun sopimusluonnoksen 
pohjalta ja antoi lisäohjeina valmistelulle seuraavaa: yhdistyksen on osallistuttava 
kustannuksiin, kaupungin avustuksille on määriteltävä raja, ja yhdistyksen on 
voitava seurata veden ja sähkön kulutustaan. 

 
Oheismateriaali: 

Sopimus koskien Kauniaisten pujottelurinteen käyttöä vuodelta 2018 
Sopimus koskien Kauniaisten pujottelurinteen bike park -toimintaa vuodelta 2022 
Kustannusten jaon vaihtoehdot 
Luonnos sopimukseksi koskien Kauniaisten pujottelurinteen käyttöä ja 
yhteistyöstä 
Sopimus koskien Kauniaisten pujottelurinteen hiihtohissin hankintaa vuodelta 
2014 
Vertailu muihin hiihtokeskuksiin (Extranet) 
Selvitys kaupungin liikuntayhdistyksille maksettavasta tuesta 
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Kulttuuri- ja vapaa-aikavaliokunnan lausunto Kasavuoren koulukeskuksen A-siiven hankesuunnitelmaan 
 
KUVA 08.09.2022 § 52    
 
378/10.03.02.00/2022    

 
Lisätiedot: 
suunnittelija Henna Turunen, puh. 050 382 6265 
vs. opetuspäällikkö Berndt Schauman, puh. 040 651 7806 
sivistystoimenjohtaja Mikael Flemmich, puh. 040 733 0264 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
 
Tausta 
 
Yhdyskuntavaliokunta päätti 10.5.2022 (§ 45) lähettää hankesuunnitelman 
sivistystoimen valiokunnille (SOVV ja KUVA) lausuntoa varten ja pyytää 
kannanottoa käyttäjän tarpeisiin parhaiten vastaavasta vaihtoehdosta 
(https://kauniainen10fi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&i
d=2022221-3). 
 
Lisäksi yhdyskuntavaliokunta pyysi, että sivistystoimi ottaisi lausunnossaan 
kantaa seuraaviin: 
 
1. Sivistystoimen tulisi käydä kattavasti läpi kaikki toimialan tilatarpeet ja luoda 
selkeä tilaohjelma uudisrakennuksen käytölle ajan funktiona. 
Yhdyskuntavaliokunta kehottaa sivistystoimea huomioimaan selvityksessä 
kaupungin strategian tilojen yhteiskäytön merkittävästä lisäämisestä. 
 
2. Esittelymateriaalista käy ilmi, että osa laajennuksesta on tarkoitettu lukion 
kasvavan opiskelijamäärän käyttöön. Sivistystoimen tulee täsmentää lukion 
tavoiteltu oppilasmäärä sekä tämän kustannusvaikutukset kaupungin taloudelle 
ottaen huomioon ulkopaikkakuntalaisten oppilaiden osuus opiskelijoista. 
 
3. Mikäli tiloja on tarkoitus käyttää väistötiloina, tulee selvittää, onko 
edullisempaa vuokrata tilapäinen ja juuri tarpeelle muodostuvalle ajanjaksolle 
vuokrattu ns. siirtokontti/luokka? 
 
4. Kansalaisopiston osalta pitäisi tehdä perusteellinen selvitys, jossa verrataan 
toisiinsa pääosin nykyisiin tiloihin (Petra) nojaavaa vaihtoehtoa kontra 
Kasavuoren laajennusosan käyttöä. Selvityksessä tulisi mm. huomioida tilojen 
käyttökelpoisuus tarkoitukseensa, pysäköinti ja liikenneyhteydet, 
korjausinvestointien tarve (Petra) sekä Petran tiloista ja kiinteistöstä saatava 
tuotto kaupungille, mikäli päädytään myymään se. 
 
Lausunto 
 
Hankesuunnitelmassa esitetään A-siiven purkamisesta ja uudelleen 
rakentamisesta neljä vaihtoehtoa. Vaihtoehdot eroavat toisistaan olemassa 
olevan rakennuksen purkulaajuuden sekä uudisrakentamisen laajuuden osilta. 
Sivistystoimen kanta on, että käyttäjän tarpeisiin parhaiten vastaava vaihtoehto 

https://kauniainen10fi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2022221-3
https://kauniainen10fi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2022221-3
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on versio 3B. Version mukainen kolmikerroksinen A-siipi voisi mahdollisesti 
toimia ratkaisuna mm. Mäntymäen koulun lähitulevaisuuden tilatarpeisiin. 
 
Lisäksi sivistystoimi lausuu seuraavaa vastauksena yhdyskuntavaliokunnan 
pyytämiin kohtiin: 
 
Kohta 1: Tilaohjelma uudisrakennuksen käytölle 
 
Sivistystoimessa on käyty läpi tilatarpeita opetustoimen ja kulttuuripalvelujen 
yhteistyönä. Tilatarpeiden määrittelyn lähtökohtana on ollut nykyisen tilankäytön 
tehostaminen ja tilojen yhteiskäytön lisääminen kaupungin strategian mukaisesti. 
Tilaohjelma (oheismateriaali) Kasavuoren A-siiven uudisrakennuksen käytölle on 
rakennettu koulujen ja kansalaisopiston nykyisen tilankäytön ja tarveselvityksessä 
esitetyn tilatarpeen pohjalta. Tilaohjelmaa on tämän lisäksi täydennetty 
suomenkielisen alakoulun, musiikkiopiston sekä kuvataidekoulun mahdollisilla 
tilatarpeilla. 
 
Tilaohjelma on luotu Kasavuoren A-siiven hankesuunnitelman tilakaavion version 
3B (oheismateriaali) mukaan. Tilakaaviossa ensimmäinen kerros on pääosin 
osoitettu kansalaisopiston käyttöön (liikuntasalit, kudonta, keramiikka ja 
savityöt), sekä Kasavuoren koulun kotitalousryhmille. Muutama opetustila voisi 
olla myös alakoulun väliaikaisessa käytössä. Toisessa kerroksessa on 
kansalaisopistolle taide- ja käsityötilat sekä opetustiloja kieltenopetukseen arki-
illoille. Päivisin ne voisivat olla koulujen käytössä. Toisessa kerroksessa voisi myös 
olla alakoululle väistötiloja. Kolmas kerros olisi pääosin lukion käytössä 
arkipäivisin. Ilta- ja viikonloppukäyttöä voisi tarjota musiikkiopistolle ja/tai 
kuvataidekoululle, jotta jokaisen kerroksen tilat olisivat mahdollisimman 
tehokkaassa käytössä. 
 
Tilaohjelmassa on huomioitu ajan funktiona viikon ajalta tilatarpeet 
kansalaisopistolle (punaisella), lukion 500 opiskelijamäärälle (sinisellä), 
Kasavuoren yläkoululle (keltaisella) sekä suomenkielisen alakoulun 5. ja 6. luokille 
mahdolliset väistötilat (vihreällä). Alakoulun väliaikaisia väistötiloja voitaisiin 
jatkossa käyttää kansalaisopiston kursseille tai lukion ja/tai Kasavuoren koulun 
laajentamiseen. Kasavuoren A-siipeä koskevassa tarveselvityksessä on mainittu, 
että lukiolle tarvitaan ainakin 3 luokkatilaa lisää (yksi rinnakkaisluokka lisää), 
mieluummin 5 tilaa, jotta on joustovaraa. 
 
Tilaohjelmassa on lisäksi huomioitu alustavasti musiikkiopiston (ruskealla) ja 
kuvataidekoulun (violetilla) mahdollinen tilankäyttö iltaisin ja muina vapaina 
aikoina. Yhteiskäyttöiset tilat, joiden käyttötarve on vielä avoin, on merkitty 
valkoisella. 
 
Kohta 2: Kauniaisten lukion tavoiteltu opiskelijamäärä ja sen 
kustannusvaikutukset 
 
Kauniaisten lukiossa oli lukuvuonna 2021–2022 yhteensä 427 opiskelijaa: 
yleislinjalla 353 ja bisneslinjalla 74 opiskelijaa (tilanne 20.9.2021). Kauniaislaisten 
opiskelijoiden osuus Kauniaisten lukiossa on noin 13 %, eli noin 87 % opiskelijoita 
tulee muista kunnista. Kunta päättää lukioidensa opiskelijamääristä, mutta kunta 
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ei voi päättää siitä, mistä kunnasta opiskelijat tulevat, vaan lukioon pyrkijä voi 
valita vapaasti kunnan ja lukion, mihin hän pyrkii. 
 
Kauniaisten lukioiden nykytilaa ja tulevaisuuden kehittämisideoita on selvitetty 
Lukio-ohjelmassa (KH 11.01.2021 § 4). Siinä on esitetty, että Kauniaisten lukion 
koon kasvattaminen 500 opiskelijaan tapahtuisi luontevasti A-siiven 
uudisrakentamisen yhteydessä kolmen vuoden aikana, lisäämällä yksi 
opiskelijaryhmä per vuosi. Sivistystoimi täsmentää, että 500 opiskelijaa on 
edelleen realistinen, tavoiteltu opiskelijamäärä. 
Lukion vuosittaista sisäänottoa on nostettu muutaman vuoden takaisesta 120 
opiskelijasta 134 opiskelijaan. Sisäänoton kasvattaminen 160–165 opiskelijaan 
johtaisi opiskelijamäärän kasvamiseen 500 opiskelijaan kolmessa vuodessa. 
Lukion viime vuosien yksikköhintojen kehitys osoittaa, että yksikkökustannukset 
ovat laskeneet opiskelijamäärien kasvaessa. Myönteinen kustannuskehitys tulisi 
jatkumaan, jos opiskelijamäärä kasvaisi 500 opiskelijaan (oheismateriaali). Tämä 
perustuu siihen, että suuremmassa opiskelijamäärässä myös harvinaisemmat 
lyhyiden vieraiden kielten, eräiden reaaliaineiden sekä taide- ja taitoaineiden 
ryhmät täyttyvät, mutta ryhmiä ei tarvitse perustaa lisää näihin kursseihin. 
 
Vuonna 2022 Kauniaisten lukio tuo kaupungille valtionosuutta 2,9 miljoonaa 
euroa (6 768 euroa per opiskelija). Vuoden 2021 tilinpäätöksen mukaan 
kustannus per opiskelija Kauniaisten lukiossa oli 7 496 euroa (ml. sisäiset kulut, 
josta kiinteistöjen vuokra noin 1 800 euroa). Näin ollen kaupungin 
rahoitusosuudeksi jää 1 387 euroa. Muista kunnista Kauniaisten lukioon tulevat 
opiskelijat maksavat kaupungille nykyisin yhteensä 514 577 euroa (kaupungin 
rahoitusosuus kerrottuna ulkopaikkakuntalaisten opiskelijamäärällä). 
 
Tarveselvityksen ja lukio-ohjelman mukaan, mikäli Kauniaisten lukio kasvattaisi 
opiskelijamääräänsä 500:aan, kaupungin kustannukset vieraspaikkakuntalaisista 
opiskelijoista laskisivat 175 500 euroon. Lukio-ohjelman ennustelaskelma on 
vuodelle 2026 ja siinä oletetaan, että kaikki Kauniaisissa asuvat oppilaat, jotka 
päättävät peruskoulun vuosina 2024–2026, hyväksytään lukiokoulutukseen 
(oheismateriaali). Kunta ei voi kuitenkaan päättää siitä, mistä kunnasta 
opiskelijat tulevat lukioon eikä näin ollen voi varata paikkoja kauniaislaisille 
opiskelijoille. Lukion opiskelijamäärän kasvu voisi kuitenkin antaa useammille 
kaupungin nuorista mahdollisuuden opiskeluun kaupungin omissa lukioissa ja 
laskea korkeaa keskiarvoa. 
 
Tilastokeskuksen mukaan vuosina 2017–2020 Kauniaisten peruskoulun 
päättävistä nuorista valtaosa (85–87 %) on jatkanut opiskelua lukiokoulutuksessa 
Kauniaisissa tai muissa kunnissa. Kauniaisissa lukiohalukkuus on muihin 
Uudenmaan kuntiin nähden korkea ja tulee oletettavasti pysymään samalla 
tasolla tai hieman kasvamaan nykyisestä. 
 
Lukion koon kasvattaminen 500 opiskelijaan tarkoittaisi pakollisten, syventävien 
ja soveltavien kurssiryhmien lisäämistä yhteensä noin 93:lla, mikä tarkoittaa 
lisäkustannuksia yhteensä noin 280 000 euroa (kun yhden kurssiryhmän 
kustannukseksi on arvioitu 3 000 euroa). Toisaalta suurempi lukiokoko antaisi 
kaupungille enemmän valtionosuuksia, mikä vähentäisi kunnan rahoitusosuutta 
myös euroina. Vuoden 2022 valtionosuudella laskettuna opiskelijamäärän 
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kasvattaminen (73 opiskelijan lisäys) toisi tuloja lisää noin 494 000 euroa 
vuodessa. 
 
Kohta 3: A-siipi väistötiloina vs. tilapäinen siirtokontti 
 
Yhtenä vaihtoehtona on esitetty, että A-siiven uudistettuja tiloja voisi käyttää 
suomenkielisen alakoulun väistötiloina alakoulun rakennushankkeen ajan. 
Väistöajan jälkeen kansalaisopisto, Kasavuoren koulu tai Kauniaisten lukio 
voisivat käyttää tiloja. Tilat suunnitellaan sellaisiksi, että eri toimijat voivat 
käyttää niitä monipuolisesti ja joustavasti. 
 
Sivistystoimi on selvittänyt, olisiko edullisempaa vuokrata tilapäinen 
siirtokelpoinen vuokrakoulu (ns. siirtokontti) kuin käyttää A-siiven tiloja 
väistötiloina. Mikäli alakoulun 5.—6. -luokkalaiset siirtyisivät A-siipeen 
väistötiloihin, luokat tarvitsisivat käyttöönsä 8 luokkatilaa (neljä per luokka-aste), 
joiden lisäksi tarvittaisiin pienryhmätila(t). 
 
Sivistystoimen luonnosteleman alustavan tilaohjelman mukaan alakoulun 
käyttöön voitaisiin saada A-siivestä ainakin kuusi opetustilaa, mahdollisesti 
yhdeksän tilaa. On pohdittava, mahtuvatko alakoulun väistötilat samaan 
kerrokseen kansalaisopiston kurssien kanssa. Haasteeksi muodostuu mm. 
liikuntatilojen riittävyys, koska liikuntatilat ovat myös päivisin kansalaisopiston 
käytössä. 
 
Jos alakoululle saataisiin vain kuusi tilaa, tarkoittaisi se, että ainoastaan 6.-
luokkalaiset, 4 yleisryhmää + pienryhmä(t), voitaisiin siirtää A-siipeen. 6.-
luokkalaisten siirtyminen olisi pedagogisesti perusteltua nivelvaiheen 
helpottamiseksi, jos oppilaat jatkavat 7. luokkaa Kasavuoren koulussa. Mikäli 
alakoulun käyttöön saataisiin 9 tilaa, olisi tilaa myös 5.-luokkalaisten siirrolle. 
 
Mikäli päädytään tilapäisiin siirtokontteihin, niiden kuukausivuokra riippuu 
sopimuksen pituudesta: mitä pidempi sopimusaika, sitä matalampi 
kuukausivuokra. Ei ole taloudellisesti kannattavinta pystyttää parin vuoden ajaksi 
vuokrakontteja, eivätkä kaikki tuottajat edes tarjoa alle kolmen vuoden 
sopimuksia. Alakouluhankkeessa olisi noin 2,5 vuoden väistöaika, jos puretaan 
vanha rakennus ja rakennetaan uusi koulu. 
 
Alustavat kustannukset 8 luokkatilan vuokraukselle 3 vuodeksi olisivat seuraavat: 
 

 30€/kk/m2, eli noin 22 000e/kk, joka on noin 260t €/vuosi  
 Maarakennustyöt ja liittymistyöt kunnallisiin verkostoihin noin 220t€ 

-> Vaikutus käyttötalouteen olisi noin 260t €/vuosi 
 
A-siipi alakoulun väistötilana olisi pedagogisesti perusteltua mm. nivelvaiheen 
helpottamiseksi alakoulusta yläkouluun siirryttäessä. Lisäksi järjestelyllä saataisiin 
lisäaikaa mahdollisimman optimaalisen tilaratkaisun löytämiseksi 
suomenkieliselle opetukselle sekä päätökselle lukion laajentumisesta. 
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Siirtokonttiratkaisun etuna olisi, että A-siiven opetustiloja voitaisiin käyttää 
muuhun tarkoitukseen, esim. musiikkiopiston tai kuvataidekoulun toimintaan. 
Konttikouluissa haasteeksi muodostuu mm. liikuntatilojen järjestäminen. 
 
Kestävän kehityksen ja talouden kannalta siirtokonttiratkaisu ei ole optimaalinen 
ratkaisu. Jos siirtokontit toimivat ensin A-siiven väistötiloina (mukaan lukien mm. 
kotitalouden tilat), ja sen jälkeen kontit otetaan alakoulun käyttöön, 
kustannustehokkuus paranee. A-siiven ja alakoulun valmistuttua sivistystoimella 
ei ole näillä näkymin konteille muuta käyttöä. 
 
Kohta 4: Petran vs. Kasavuoren uuden A-siiven käyttö kansalaisopiston 
toimintoihin 
 
Petra on tilatehokkuudeltaan yksi käytetyimmistä kaupungin omistamista 
rakennuksista. Tilat ovat käytössä aamusta iltaan klo 9-21, myös viikonloppuisin. 
Suurin osa opiston tarvitsemista tiloista ovat erikoisluokkia. Opetustilat Petrassa 
ovat kaksi liikuntasalia, kaksi taide- ja käsityöluokkaa, kieliluokka, auditorio, 
keramiikkasali ja kudontasali. Lisäksi Petrassa on toimistotilat, pukuhuoneet, 
polttouunien huoneet sekä varastot. Opiston käytössä Kasavuoressa olisi 
vastaavat tilat, eli käytännössä kyseessä on vain tilojen siirto yhdestä paikasta 
toiseen. Opistolla on jo tällä hetkellä Kasavuoren nykyisessä A-siivessä arki-iltaisin 
kielikursseja neljässä luokassa sekä koulun teknisen työn tiloissa nikkarikurssit. 
 
Liikenneyhteyksien suhteen sekä Petraan että Kasavuoreen johtavat asvaltoidut 
tiet. Paikalliset opiskelijat tulevat yleensä autolla tai kävellen. Muilta 
paikkakunnilta tulevat opiskelijat tulevat autolla tai junalla, jonka pysäkeistä on 
yhtä pitkä matka kumpaankin rakennukseen. Nykyisellään Kasavuoren 
pysäköintipaikka on liian pieni opiston tarpeisiin, koska Kasavuoren pysäköinti jo 
täyttyy päivisin ja iltaisin henkilökunnan, oppilaiden ja iltakäyttäjien, mm. opiston 
opiskelijoiden, autoista. Opisto tarvitsee lisäpysäköintiä sen verran kuin tällä 
hetkellä on autoja Petran ja palloiluhallin pysäköinneissä, eli n. 70 autolle. Yli 
puolet opiskelijoista asuvat muualla kuin Kauniaisissa. Sen lisäksi, että monet 
iäkkäät tulevat autolla, myös vanhempi-lapsi-kurssien opiskelijat tulevat usein 
autolla. Taide- ja käsityökurssien opiskelijoilla ja opettajilla on usein todella 
painavia tarvikkeita ja työvälineitä mukanaan. Monet opiston opettajista ovat 
useammalla työnantajalla työssä tai opettavat useassa paikassa Kauniaisissa tai 
sen ulkopuolella, joten auto on välttämätön työväline heille. 
 
Petrasta 27.9.2021 tehdyn kuntoarvion mukaan Petrassa on 10 vuoden ajan 
korjaustarpeita 920 000 euron edestä. Rakennus on kokonaisuudessaan 
tyydyttävässä kunnossa. Rakennuksesta ei löytynyt yhtään heikossa kunnossa 
olevaa kohdetta. Mikäli Petra päädytään purkamaan, kannattaa purusta tehdä 
hinta-arvio, sekä huomioida se, että Petran takana olevan taloyhtiön infrarakenne 
sijaitsee Petran ja taloyhtiön yhteiskäyttötiloissa Petrassa, eli infra pitää rakentaa 
uudestaan tai talo purkaa vain osittain. Kannattaa myös huomioida, että 
kaupunki omistaa vain kolmanneksen kiinteistöstä. Sivistystoimen on hankala 
arvioida kiinteistön myyntihintaa. 
 

Sivistystoimenjohtaja Mikael Flemmich: 
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Kulttuuri- ja vapaa-aikavaliokunta antaa edellä olevan lausunnon vastaukseksi 
yhdyskuntavaliokunnalle koskien Kasavuoren koulukeskuksen A-siiven 
hankesuunnitelmaa:  
 
- kohta 1 siltä osin, kun kohta käsittelee kansalaisopiston, musiikkiopiston ja 
kuvataidekoulun A-siiven käyttöä, 
- kohta 4 kokonaisuudessaan. 
 
………. 
 
Puheenjohtaja Minna Korpelan tekemä ja varapuheenjohtaja Patrick Nystenin 
kannattama ehdotus asian pöydälle jättämisestä hyväksyttiin yksimielisesti. 
 

Päätös: 
Asia jätettiin pöydälle. 

 
Oheismateriaali: 

Sivistystoimen tilaohjelma -luonnos 2022, Kasavuoren A-siipi VE3B 
Hankesuunnitelmavaiheen tilakaaviot, leikkaukset ja julkisivupiirustukset 
4.3.2022 (FCG Oy); tilakaavion versio 3B sivuilla 26-30 
Ennustekaavio ja kustannukset vieraspaikkakuntalaisista opiskelijoista 
KKK A-siipi hankesuunnitelma_Tiivistelmä 

https://kauniainen10fi.oncloudos.com/kokous/2022221-3-16863.PDF
https://kauniainen10fi.oncloudos.com/kokous/2022221-3-16863.PDF
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Kulttuuri- ja vapaa-aikatulosalueen organisaatio 
 
KUVA 07.10.2021 § 14  
 

 
Lisätiedot: 
sivistystoimenjohtaja Mikael Flemmich, puh 040-733 0264 
etunimi.sukunimi@kauniainen.fi 
 
Kulttuuri- ja vapaa-aikapäällikkö Anders Lindholm-Ahlefelt irtisanoutui virastaan 
31.03.2021 siten, että hänen viimeinen työpäivänsä oli 01.05.2021. 
Kansalaisopiston rehtori Roger Renman, joka on useampaan otteeseen toiminut 
kulttuuri- ja vapaa-aikapäällikön sijaisena, määrättiin vt. kulttuuri- ja vapaa-
aikapäälliköksi 02.05.2021 alkaen, kunnes uusi kulttuuri- ja vapaa-aikapäällikkö 
on valittu. 
 
Järjestely, missä kansalaisopiston rehtori oman virkansa ohella on hoitanut 
tulosaluepäällikön tehtävää, on toiminut saumattomasti. Ehdotuksena on 
virkajärjestely, missä kulttuuri- ja vapaa-aikapäällikön virka yhdistetään 
kansalainopiston rehtorin virkaan. 
 
Kulttuuri- ja vapaa-aikatoimessa on tällä hetkellä määräaikaisia vakansseja, jotka 
pitäisi vakinaistaa toiminnan varmistamiseksi pitkällä tähtäimellä. Muutenkin on 
tarpeen tarkistaa kulttuuri- ja vapaa-aikatoimen organisaatiorakennetta. 
 
Kulttuuri- ja vapaa-aikapalvelujen sisäisiin vakanssi- ja toimintajärjestelyihin 
ehdotetaan seuraavaa: 
 
 Kulttuuri- ja vapaa-aikavaliokunta esittää kaupunginhallitukselle, että 

kulttuuri- ja vapaa-aikapäällikön virka lakkautetaan 01.01.2022 alkaen. 
Säästynyt määräraha käytetään osittain sisäisiin vakanssijärjestelyihin. 

 
 Kansalaisopiston rehtori ------------ määrätään oman virkansa ohella kulttuuri- 

ja vapaa-aikapäälliköksi 01.01.2022 alkaen toistaiseksi. Uusi virkanimike on 
Kansalaisopiston rehtori / kulttuuri- ja vapaa-aikapäällikkö. Kansalaisopiston 
rehtorin tehtäväkohtaista palkkaa korotetaan 300 €. Asianosainen on antanut 
suostumuksensa järjestelyihin. 

 
 Nuoriso-ohjaaja ------------------ tehtävänkuvaa tarkistetaan niin, että siihen 

lisätään nuorisotoimen tiimivastaavan tehtävät, mm. laskujen hyväksyminen, 
nuorisotoimen työntekijöiden lomista ja työvapaista päättäminen, 
pienhankintojen tekeminen. Uusi tehtävänimike on nuorisopalvelujen 
vastaava 01.01.2022 alkaen. Tehtäväkohtaista palkkaa korotetaan 200 €:lla 
samasta ajankohdasta lukien. Asianosainen on antanut suostumuksensa 
järjestelyihin. 
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 Kulttuurituottaja ------------------ tehtävänkuvaa tarkistetaan niin, että siihen 
lisätään kulttuuritoimen tiimivastaavan tehtävät, mm. laskujen 
hyväksyminen, kulttuuritoimen työntekijöiden lomista ja työvapaista 
päättäminen, pienhankintojen tekeminen. Uusi tehtävänimike on 
kulttuuripalveluvastaava. Tehtävänkohtaista palkkaa korotetaan 200 €:lla 
1.1.2022 lukien. Asianosainen on antanut suostumuksensa järjestelyihin. 

 
 Kulttuuri- ja vapaa-aikavaliokunta esittää kaupunginhallitukselle, että uusi 

kulttuurituottajan toimi perustetaan 01.01.2022. tehtävänkuvaan kuuluu 
kulttuuri- ja vapaa-aikatoimen tapahtumien markkinointi mm. sosiaalisessa 
mediassa sekä kaupungin kotisivuilla sekä tilojen teknisen varustuksen hoito 
ja ylläpito. Työ painottuu iltoihin ja viikonloppuihin, eli ajankohtiin, jolloin 
tapahtumia järjestetään kaupunkilaisille. Toimi sijoitetaan kulttuuri- ja vapaa-
aikapalveluihin siten, että se palvelee niin nuorisotoimea, liikuntatoimea kuin 
kulttuuritoimeakin. tehtävänkohtainen palkka on 2 656 euroa kuukaudessa, 
ja se katetaan niillä säästöillä, jotka tulevat kulttuuri-ja vapaa-aikapäällikön 
viran lakkauttamisella. 

 
 Liikuntapaikkapäällikön toimeen valittiin 29.04.2021 ---------------- ajalle 

10.05. - 31.12.2021. Syy määräaikaisuuteen oli toimialan organisaatiomuutos. 
----------- on suoriutunut tehtävistään erinomaisesti. Jotta liikuntatoimen 
edelleen kehittäminen olisi kestävällä pohjalla, on syytä vakinaistaa 
liikuntapaikkapäällikön tehtävä. Samalla vakanssinimike tulee muuttaa 
liikuntapalveluvastaavaksi, joka vastaa paremmin tehtävänkuvausta. Muutos 
ei vaikuta palkkaukseen. 

 
Sivistystoimenjohtaja Mikael Flemmich: 

 
Kulttuuri ja vapaa-aikavaliokunta 
 
- esittää kaupunginhallitukselle kulttuuri- ja vapaa-aikapäällikön viran 
lakkauttamista 01.01.2022 alkaen. 
 
- esittää kaupunginhallitukselle uuden kulttuurituottajan toimen perustamista 
01.01.2022 alkaen. 
 
- valitsee -------------- Kansalaisopiston rehtori / kulttuuri- ja vapaa-aikapäällikön 
virkaan 01.01.2022 alkaen. 
 
- muuttaa ------------------ vakanssinimikkeen nuorisopalvelujen vastaavaksi ja lisää 
tehtävänkuvaan esittelyn mukaiset nuorisotoimen tiimivastaavan tehtävät 
01.01.2022 alkaen. 
 
- muuttaa ------------------ vakanssinimikkeen kulttuuripalveluvastaavaksi ja lisää 
tehtävänkuvaan esittelyn mukaiset kulttuuritoimen tiimivastaavan tehtävät 
01.01.2022 alkaen. 
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- vakinaistaa liikuntapaikkapäällikkö ---------------- toimeensa 01.01.2022 alkaen ja 
esittää henkilöstöjohtajalle nimikkeen muutosta (liikuntapaikkapäällikkö > 
liikuntapalveluvastaava). 
 
………. 
 
Sivistystoimenjohtaja muutti päätösehdotustaan: 
 
Kulttuuri ja vapaa-aikavaliokunta 
 
- esittää kaupunginhallitukselle kulttuuri- ja vapaa-aikapäällikön viran 
lakkauttamista 01.01.2022 alkaen ja kansalaisopiston rehtorin virkanimikkeen 
muuttamista kansalaisopiston rehtori / vapaa-aikapäälliköksi 01.01.2022 alkaen. 
 
- esittää kaupunginhallitukselle uuden kulttuurituottajan toimen perustamista 
01.01.2022 alkaen. 
 
- valitsee -------------- Kansalaisopiston rehtori / vapaa-aikapäällikön virkaan 
01.01.2022 alkaen. 
 
- esittää ------------------ vakanssinimikkeen muuttamista nuorisopalvelujen 
vastaavaksi ja lisättäväksi tehtävänkuvaan esittelyn mukaiset nuorisotoimen 
tiimivastaavan tehtävät 01.01.2022 alkaen. 
 
- esittää ------------------ vakanssinimikkeen muuttamista 
kulttuuripalveluvastaavaksi ja lisättäväksi tehtävänkuvaan esittelyn mukaiset 
kulttuuritoimen tiimivastaavan tehtävät 01.01.2022 alkaen. 
 
- esittää liikuntapaikkapäällikön nimikkeen muuttamista 
liikuntapalveluvastaavaksi. 
 
Varapuheenjohtaja Patrick Nysten ehdotti jäsenten Lotta Vaenerberg, Minna 
Aitola ja Risto Palojoki kannattamana seuraavaa: 
 
Kulttuuri ja vapaa-aikavaliokunta 
 
- esittää kaupunginhallitukselle kulttuuri- ja vapaa-aikapäällikön viran 
lakkauttamista 01.01.2022 alkaen, 
 
- esittää kaupunginhallitukselle uuden kulttuurituottajan toimen perustamista 
määräajaksi 01.01.2022 – 31.12.2022, 
 
- päätti, että kansalaisopiston rehtori määrätään hoitamaan virkaa 
Kansalaisopiston rehtori / vapaa-aikapäällikkö määräajaksi 1.1.2022 – 
31.12.2022. 
 
Muilta osin päätösehdotukseen ei esitetty muutoksia. 
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Suoritetussa äänestyksessä, jossa pohjaehdotusta kannattavat äänestivät "jaa" ja 
varapuheenjohtaja Patrick Nystenin ehdotusta kannattavat äänestivät "ei", 
kulttuuri- ja vapaa-aikavaliokunta päätti vastaehdotuksen mukaisesti äänin 8-1 
(Lerche). 
 

Päätös: 
Kulttuuri ja vapaa-aikavaliokunta 
 
- esittää kaupunginhallitukselle kulttuuri- ja vapaa-aikapäällikön viran 
lakkauttamista 01.01.2022 alkaen, 
 
- esittää kaupunginhallitukselle uuden kulttuurituottajan toimen perustamista 
määräajaksi 01.01.2022 – 31.12.2022, 
 
- päätti, että kansalaisopiston rehtori määrätään hoitamaan virkaa 
Kansalaisopiston rehtori / vapaa-aikapäällikkö määräajaksi 1.1.2022 – 
31.12.2022, 
 
- esittää ------------------ vakanssinimikkeen muuttamista nuorisopalvelujen 
vastaavaksi ja lisättäväksi tehtävänkuvaan esittelyn mukaiset nuorisotoimen 
tiimivastaavan tehtävät 01.01.2022 alkaen, 
 
- esittää ------------------ vakanssinimikkeen muuttamista 
kulttuuripalveluvastaavaksi ja lisättäväksi tehtävänkuvaan esittelyn mukaiset 
kulttuuritoimen tiimivastaavan tehtävät 01.01.2022 alkaen, 
 
- esittää liikuntapaikkapäällikön nimikkeen muuttamista 
liikuntapalveluvastaavaksi. 
 
Hallintosäännön § 128 1. momentin mukaisesti 

 
 
KUVA 08.06.2022 § 41  
 

 
Kulttuuri- ja vapaa-aikavaliokunta päätti kokouksessaan 7.10.2021 § 14 
 
- esittää kaupunginhallitukselle kulttuuri- ja vapaa-aikapäällikön viran 
lakkauttamista 01.01.2022 alkaen, 
 
- esittää kaupunginhallitukselle uuden kulttuurituottajan toimen perustamista 
määräajaksi 01.01.2022 - 31.12.2022, 
 
- päätti, että kansalaisopiston rehtori määrätään hoitamaan virkaa 
Kansalaisopiston rehtori / vapaa-aikapäällikkö määräajaksi 1.1.2022 - 31.12.2022, 
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- esittää nuoriso-ohjaaja ------------------ vakanssinimikkeen muuttamista 
nuorisopalvelujen vastaavaksi ja lisättäväksi tehtävänkuvaan esittelyn mukaiset 
nuorisotoimen tiimivastaavan tehtävät 01.01.2022 alkaen, 
 
- esittää kulttuurituottaja ------------------ vakanssinimikkeen muuttamista 
kulttuuripalveluvastaavaksi ja lisättäväksi tehtävänkuvaan esittelyn mukaiset 
kulttuuritoimen tiimivastaavan tehtävät 01.01.2022 alkaen, 
  
- esittää liikuntapaikkapäällikön nimikkeen muuttamista 
liikuntapalveluvastaavaksi. 
 
Kaupunginhallitus päätti käyttää asiaan otto-oikeuttaan kokouksessaan 
25.10.2021 § 216. Puheenjohtajan ehdotuksesta kaupunginhallitus päätti 
yksimielisesti asian pöydälle jättämisestä. 
https://kauniainen10fi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&i
d=2021147-3 
 
Seuraavan kerran kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 8.11.2021 
§ 243. Kaupunginhallitus päätti, että asia tuodaan uudestaan päätöksentekoon 
keväällä 2022, kun uusi kaupunkistrategia on hyväksytty. 
https://kauniainen10fi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&i
d=2021159-14 
 
Uusi kaupunkistrategia vuosille 2023-2030 on kaupunginhallituksessa 28.3.2022 
§ 48 esitetty kaupunginvaltuustolle hyväksyttäväksi. 
https://kauniainen10fi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&i
d=2022215-6 
 
Kaupunginvaltuusto on kokouksessaan 25.4.2022 § 18 hyväksynyt 
kaupunkistrategian vuosille 2023-2030. 
https://kauniainen10fi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&i
d=2022222-2 
 
Hyväksytyn strategian arvot-osioissa nostetaan avoimuus yhdeksi arvoksi. 
Avoimuudella tarkoitetaan, että kaupungin avoin päätöksenteko- ja 
viestintäkulttuuri näkyy organisaation sisällä sekä yhteyksissä asukkaiden, 
kaupungin yhteistyökumppaneiden ja kolmannen sektorin kanssa. 
 
Strategian tavoite-osiossa nostetaan mm. seuraavia tavoitteita: 
 
 Rohkeus tehdä valintoja terve kuntatalous huomioiden 
 Tarkastellaan kriittisesti menoja ja etsitään uusia tuloja 
 Veto- ja pitovoimainen työpaikka 
 
Seuraavilla toimenpiteillä halutaan saavuttaa yllä olevat tavoitteet: 
 
 Toimintaan tehokkuutta sisäisiä prosesseja ja toimintamalleja kehittämällä 

https://kauniainen10fi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2021147-3
https://kauniainen10fi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2021147-3
https://kauniainen10fi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2021159-14
https://kauniainen10fi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2021159-14
https://kauniainen10fi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2022215-6
https://kauniainen10fi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2022215-6
https://kauniainen10fi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2022222-2
https://kauniainen10fi.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2022222-2
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 Varmistetaan, että kaupungin organisaatio vastaa SOTE-uudistuksen jälkeisiä 
tarpeita ja taloudellista kantokykyä. 

 Johtamis- ja esimiestyön säännöllinen arviointi ja kehittäminen 
 
Tulosaluetta Kulttuuri- ja vapaa-aikapalvelut on kulttuuri- ja vapaa-aikapäällikön 
lopettamisen jälkeen hoidettu niin, että kansalaisopiston rehtori, joka on yksi 
kulttuuri- ja vapaa-aikapalvelujen tulosyksikön vetäjä, on toiminut vt. kulttuuri- ja 
vapaa-aikapäällikkönä oman tehtävänsä ohella. Järjestely on toiminut hyvin ja 
sekä tulosalueen sisällä että sivistystoimen eri palvelukokonaisuuksien välillä 
yhteistyö on ollut saumatonta ja kehittynyt tämän järjestelyn aikana. Tulosalueen 
sisällä on saavutettu synergiaetuja, esimerkiksi kulttuuri- ja vapaa-aikapalvelujen 
johtoryhmätyöskentely on tiiviimpi ja tuloksellisempi verrattuna entiseen. 
Organisaation sisällä on saatu aikaiseksi matalampi, ei-hierakkinen organisaatio. 
 
Järjestelyllä on myös taloudellisia vaikutuksia. Kulttuuri- ja vapaa-aikapäällikön 
vakanssin täyttämättä jättämisellä säästöä kertyy noin 55 000 € vuodessa. 
Kansalaisopiston rehtorille on maksettu n. 3 800 € vuodessa siitä, että hän on 
hoitanut tulosaluepäällikön tehtävää oman tehtävänsä ohella. Vuositasoinen 
säästö on siis noin 51 000 €. Tulosalue Kulttuuri- ja vapaa-aikapalvelut ovat 
tulosalueena, verrattuna muihin sivistystoimen tulosalueisiin, pienehkö sekä 
henkilöstömäärältään että talousarvioltaan. Myös tämä mahdollistaa 
ketterämmän ja matalamman organisaation tulosalueen sisällä. 
 
Kulttuuri- ja vapaa-aikapäällikön tehtävänkuvaus on aika suppea, joka myös 
mahdollistaa sen, että yhden tulosyksikön vetäjä pystyy toimimaan myös koko 
tulosalueen päällikkönä. 
 
Tehtävät, jotka ovat kuuluneet kulttuuri- ja vapaa-aikapäällikölle, ovat: 
 
 vastata tulosalueensa kehittämisestä ja seurannasta 
 vastata toiminnan ja talouden koordinoinnista 
 toimia esimiehenä ja valiokuntatyössä valmistelijana 
 tehdä muiden tulosalueiden kanssa yhteistyötä esim. sivistystoimen 

johtoryhmässä sekä TEJO-ryhmässä 
 tehdä muiden kuntien kanssa yhteistyötä, esim. PKS-yhteistyöryhmissä 
 työhön kuuluu myös tietty vastuu kiinteistöistä ja fyysisistä liikuntapaikoista, 

sekä investoinneista, ja näissä asioissa kiinteä yhteistyö yhdyskuntatoimen 
kanssa. 

 
Nykyinen järjestely on päätetty jatkuvan 31.12.2022 saakka. 
 
Järjestelyn toimivuuden ja kokonaistaloudellisuuden takia ehdotetaan, että 
nykyinen järjestely vakinaistetaan. Mikään ei estä, että tulosaluepäällikön virka 
voidaan tulevaisuudessa täyttää, jos siihen on tarve. 
 

Sivistystoimenjohtaja Mikael Flemmich: 
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Kulttuuri- ja vapaa-aikavaliokunta päättää 
 
- jättää kulttuuri- ja vapaa-aikapäällikön vakanssi toistaiseksi täyttämättä, 
 
- että yhdelle virkasuhteessa olevalle kulttuuri- ja vapaa-aikapalvelujen 
tulosyksikön vetäjälle määrätään tulosaluepäällikön tehtävät, 
 
- kansalaisopiston rehtori määrätään hoitamaan virkaa Kansalaisopiston rehtori / 
vapaa-aikapäällikkö 1.1.2023 alkaen, 
 
- esittää kaupunginhallitukselle talousarviokäsittelyn yhteydessä uuden kulttuuri- 
ja viestintäsuunnittelijan toimen perustamista 1.1.2023 alkaen. 
Kustannusvaikutus: 42 800 € vuodessa. 
 
………. 
 
Kansalaisopiston rehtori/ vt. kulttuuri- ja vapaa-aikapäällikkö jääväsi itsensä asian 
käsittelyn ajaksi (HL § 28.4). 
 
Puheenjohtaja Minna Korpelan tekemä ja jäsen Minna Aitolan kannattama 
ehdotus asian pöydälle jättämisestä hyväksyttiin yksimielisesti. 
 

Päätös: 
Asia jätettiin pöydälle. 

 
 
KUVA 08.09.2022 § 53    
 
925/01.01.00.00/2021    

 
Kulttuuri- ja vapaa-aikavaliokunta päätti 8.6.2022 § 41 jättää kulttuuri- ja vapaa-
aikatulosalueen organisaatio –asia pöydälle. Asia tuodaan kokoukseen 8.9.2022 
valiokunnan päätettäväksi. 
 

Sivistystoimenjohtaja Mikael Flemmich: 
 
Kulttuuri- ja vapaa-aikavaliokunta päättää 
 
- jättää kulttuuri- ja vapaa-aikapäällikön vakanssi toistaiseksi täyttämättä, 
 
- että yhdelle virkasuhteessa olevalle kulttuuri- ja vapaa-aikapalvelujen 
tulosyksikön vetäjälle määrätään tulosaluepäällikön tehtävät, 
 
- kansalaisopiston rehtori määrätään hoitamaan virkaa Kansalaisopiston rehtori / 
vapaa-aikapäällikkö 1.1.2023 alkaen, 
 
- esittää kaupunginhallitukselle talousarviokäsittelyn yhteydessä uuden kulttuuri- 
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ja viestintäsuunnittelijan toimen perustamista 1.1.2023 alkaen. 
Kustannusvaikutus: 42 800 € vuodessa. 
 
………. 
 
Puheenjohtaja Minna Korpelan tekemä ja varapuheenjohtaja Patrick Nystenin 
kannattama ehdotus asian pöydälle jättämisestä hyväksyttiin yksimielisesti. 
 

Päätös: 
Asia jätettiin pöydälle. 
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 43, § 44, § 45, § 46, § 47, § 48, § 49, § 50, § 51, § 52, § 53 
 
MUUTOKSENHAKUKIELTO VALMISTELUA TAI TÄYTÄNTÖÖNPANOA KOSKEVASTA PÄÄTÖKSESTÄ 
 
Tähän päätökseen ei saa hakea muutosta, koska asia koskee vain valmistelua. 
 
Sovellettavat lainkohdat: Kuntalaki (410/2015) 136 § 


